
 
 
 

05. maj 2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

Fungerer sprognævnet?  

(Medlem af Inatsisartut Jens Kristian Therkelsen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Besvarelse samt god anvendelse af vores sprog er en del af bevarelsen af vores kultur, ligesom det 
er vigtigt at man bevarer betydningen af de enkelte ord. 

I vores dage bliver det tydeligere at de ord der benyttes ikke benyttes med den rette betydning for 
de enkelte ord. Dette er bekymrende i forbindelse med bevarelse af vores sprog. 

Medierne har gennem deres store udbredelse en stor indflydelse i samfundet. Især i forhold til 
børn og unge. 

Tidligere var man hurtige til at bringe rettelser, f.eks. når ordene er blevet benyttet forkert. Denne 
tilfredsstillende metode findes tilsyneladende ikke i vore dage, hvilket giver anledning til at tænke 
at man accepterer disse forhold. 

Heldigvis findes personer som bruger mange ressourcer i bevarelsen af vores sprog og i at vores 
sprog bliver benyttet korrekt. Disse er nu op af dage og deres viden skal bevares. 

Derfor anses et skridt til en handling som naturlig. 

Jeg ved at Oqaasileriffik drives tilfredsstillende og at de varetager deres opgaver. Vores sprog 
bliver benyttet korrekt i nogle steder. Men generelt er der bekymrende tegn.   

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


